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O
Concello de Salvaterra
de Miño segue coas
obras de ampliación da

rede de saneamento municipal, e
nesa liña ven de iniciar as obras
nos barrios de Ermitas e Couto,
na parroquia de Salvaterra, e no
barrio de Toucedo na parroquia
de Alxén, con cargo o Plan Con-
cellos 2020.

As actuacións que se están re-
alizando consisten na limpeza,
corte e demolición de firme, com-
plementando  a rede de servizos
existentes mediante a execución
da rede de saneamento na zona e
a reposición das gabias. As tres
actuacións executadas nos Barrios
de Salvaterra e Alxén teñen como
fin último dotar de saneamento
ás vivendas que non posúen dito
servizo, para que se poidan con-

ducir as augas residuais ao colector
xeral para o seu posterior trata-
mento. A obra consiste na cana-
lización de tuberías de PVC desti-
nadas á rede de saneamento in-
cluíndo todas as actuacións com-
plementarias: escavacións, pozos
de rexistros nos puntos necesarios
da nova rede e reposicións.

Está previsto executar 782 me-
tros de tubería de PVC de 250 mm
de diámetro nominal e a instalación
de 20 pozos de rexistro nos puntos
necesarios do novo colector. Os
tramos a executar fluirán en co-
lectores existentes, polo que as
vivendas poderán conectarse á
rede de saneamento actual una
vez rematada a obra, cun prazo
de execución de dous meses.

O presuposto desta obra as-
cende á cantidade de 72.319,92€

que levará a cabo O Concello a
través do Plan Concellos 2020 da
Deputación de Pontevedra.

Saneamento en Ermitas e Couto
(Salvaterra) e Toucedo en Alxén

O
Concello de Salvaterra de Miño ven de
acordar no Pleno do 29 de marzo de 2021
a aprobación inicial do Inventario Munici-

pal de Bens e Dereitos do Concello de Salvaterra,
onde se recolle entre outros a definición de camiños
públicos e bens municipais.

A situación sanitaria imposibilita que se poidan
facer reunións nas parroquias informando do mesmo,
polo que dende o Concello ponse a disposición de

todos os seus veciños e veciñas o inventario para
revisar e presentar as alegacións pertinentes na
páxina web do Concello (ftp://ftp1.concellodesal-
vaterra.gal/INVENTARIO/INV_PDF/ -  utilizar nave-
gador explorer ou mozilla), ademais os mapas e as
fichas estarán a disposición no Salón de Plenos ou
en secretaria do Concello.

O prazo de alegacións será de dous meses dende
a súa publicación no BOP, o xoves 15 de abril.

Aprobación inicial do Inventario Municipal de
Bens e Dereitos do Concello de Salvaterra

O
pasado 10 de Abril
celebrouse en Sal-
ceda de Caselas o

Campionato Galego de Grupos
Show Junior e Cuartetos, alí,
o Club Patinaxe Artistica Con-
dado, coa coreografía Unidade
630 revalidaba o título de
Campión Galego na modali-
dade de Grupos Junior. Con
esta vitoria, o grupo junior
conseguía praza para partici-
par no próximo Campionato de
España que se celebrará en
Alcoy o 7 e 8 de Maio.

Este galardón súmase aos
xa obtidos en pasadas edicións,
tendo así na súa palmarés o

ouro no Campionato Gallego
do 2016, 2018, 2020 e 2021 e
converténdose dun dos clubs
referencia da patinaxe artística
galega.

En segunda posición rema-
tou o Ribex de Tui coa coreo-
grafía Culpable? e en terceira
o Club Ribeira de Ribeira coa
coreografía O famoso roubo
en rosa.

Na modalidade de cuartetos,
ouro para o Club Axel de Arteixo
coa coreografía Renacer; prata
para o C. P Alquimia de Carral
con Tentación e terceira posi-
ción para o Club Ribeira coa
coreografía Querido Avó.

O CPA Condado de
Salvaterra campión Galego

de Grupos Show Junior
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A
Xunta de Galicia, a Autori-
dade Portuaria e Zona
Franca acaban de acordar

que 250.000 m2 de solo empre-
sarial da Plataforma Loxística Sal-
vaterra-As Neves (Plisan) sairán
á venda con prezos bonificados.
Así o decidiron os tres promoto-
res desta área loxística e indus-
trial na reunión da comisión de
seguimento na que apostaron por
manter as condicións do anterior
concurso de venda.

Así, tras o acordo, o Instituto
Galego de Vivenda e Solo iniciará
de xeito inmediato -a vindeira
semana- a redacción dos pregos
nos que se fixarán as condicións
de comercialización deste solo
empresarial, ao que se lle aplicará

a política de incentivos ás em-
presas posta en marcha pola Xunta
e que permitirá mobilizar en 2021
un total de 8 millóns de euros.

Nesta liña, os tres promotores
destacaron a necesidade de favo-
recer o asentamento de novas
empresas na Plisan, sobre todo
no contexto de crise sanitaria a
nivel mundial. Segundo incidiron,
trátase da bolsa de chan industrial
máis importante de Galicia e,
neste sentido, valoraron o seu
carácter estratéxico para poder
competir con Portugal.

A conselleira de Medio Am-
biente trasladou aos restantes
promotores que na actualidade
hai demanda de solo e interese
por parte das empresas en asen-

tarse nesta área loxística e in-
dustrial.

Nese sentido, augurou poder
acadar as cifras de adxudicación
do anterior concurso, o de 2019,
cando se fixo unha poxa pública
de máis de 350.000 m2 corres-
pondentes a 45 parcelas, ou o
que é o mesmo, se adxudicou un
20% do solo da Plisan, a un
prezo competitivo.

Recordou que ese consenso,
acordo que se renova, permitiu
vender solo empresarial a un
prezo que oscilou entre os 51
euros/m2 e os 70 euros/m2. Rei-
terou que estas condicións se
manterán no vindeiro concurso,
polo que a conselleira agradeceu
o esforzo dos restantes promotores

da Plisan por sumarse ás políticas
de incentivos do Goberno galego;
sobre todo nun momento como o
actual, no que as empresas e os
traballadores están a sufrir as
consecuencias económicas da co-
vid-19.

Por último, o presidente da
Autoridade Portuaria de Vigo, Je-
sús Vázquez Almuiña, tamén in-

formou sobre o plan de conexión
ferroviaria coa Plataforma e, neste
sentido, lembrou que xa se pre-
sentou un proxecto construtivo a
este respecto a ADIF. Os tres pro-
motores mostraron o seu interese
por participar no Proxecto de
apoio ao transporte sostible e
dixital do Plan de recuperación,
transformación e resiliencia.

Os promotores da Plisan acordan ofertar 250.000 m2 de solo
empresarial con prezos bonificados

A
s obras consisten na me-
llora da pavimentación de
dous camiños municipais

que se atopan actualmente nun
avanzado estado de deterioro,
polo que se fará una renovación
completa da capa de rodadura.
Para a pavimentación definitiva
estenderase e compactarase
unha capa de rodadura de mes-
tura bituminosa en quente tipo
AC 16 Surf 50/70 D.

Coas obras que se expoñen
neste proxecto preténdese me-
llorar o servizo que ofrecen os
camiños, xa que son viais moi

empregados polos veciños e ve-
ciñas da zona.

Por un lado executarase unha
limpeza de marxes coa apertura
de cunetas ao longo dos 388
metros de actuación e seguida-
mente estenderase e compacta-
rase unha capa de 5cm de espe-
sos de mestura bituminosa nun
total de 1.320,65 m2..

O Presuposto para a execución
desta obra ascende á cantidade
de 20.434,40€, que O Concello
de Salvaterra de Miño levará a
cabo a través do Plan Concellos
da Deputación de Pontevedra.

Mellora da pavimentación 
en Bugallal e Cernadas, 

na parroquia de Lira

O
Goberno provincial vén
de aprobar o convenio
co concello para investir

máis de 214.000 € na seguranza
viaria e mellora da mobilidade
peonil deste tramo da EP-4006 

A Deputación de Pontevedra
dá os primeiros pasos para me-
llorar a mobilidade peonil e a
seguridade viaria nos accesos ao
CEIP Leirado de Salvaterra pola
estrada provincial EP-4006, que
une As Neves e Ponteareas. Deste
xeito, a Xunta de Goberno da
institución provincial vén de
aprobar o convenio co concello
a través do cal se investirán
máis de 214.000 € para dar res-
posta á unha das demandas his-
tórica de Salvaterra. 

A través deste convenio ac-
tuarase entre o punto quilométrico
5+900 e a conexión coa PO-402
que da acceso ao CEIP Leirado,
mellorando a seguridade viaria e
a mobilidade peonil nun tramo
que presenta, na actualidade, es-
casas beirarrúas e cunetas non
transitables.  Deste xeito, e dando
resposta ás inquedanzas da veci-
ñanza da vila, crearase un camiño
escolar seguro cara o centro es-
colar e traballarase na redución
da velocidade no tramo seguindo
o modelo de mobilidade sostible
e segura da Deputación nas es-
tradas provinciais

Máis polo miúdo, a actuación
contempla executar un paso so-
breelevado para dar acceso ao

seu alumnado de forma segura
así como a redución da velocidade
do tráfico rodado aos 30 quiló-
metros por hora, á altura do co-
lexio. Tamén se construirá unha
senda peonil de 2,5 metros de
ancho dende o CEIP ata o cruce
coa PO-402, crearase unha bei-
rarrúa de formigón coloreado para
dar continuidade ao itinerario
peonil existente no inicio do
treito antigo e, na marxe esquer-
da, unha beiravía. Amais, a re-
forma comprende unha zona de
estacionamento de autobuses se-
gura e ben delimitada á beira do
colexio, a execución dunha nova
capa de rodaxe e novo pavimento,
pintado e sinalización horizontal
e vertical.

A Deputación aproba o convenio con
Salvaterra para mellorar a seguridade

nos accesos ao CEIP Leirado

O
concello de Salvaterra
ven de convocar un
obradoiro local de em-

prego. Toda a información está
na páxina web do concello.

Nas bases se determina o pro-
cedemento, requisitos e baremos
das probas que se aplicarán no
proceso de selección das persoas

que serán contratadas, como persoal
directivo, docente e de apoio, para
o proxecto denominado “Salvate-
rraemprega”, subvencionado pola
Consellería de Economía, Emprego
e Industria da Xunta de Galicia.

Obradoiro de emprego
“Salvaterraemprega”
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E
ste 14 de abril cumpríuse
o 90º aniversario da pro-
clamación da República en

1931. No 2021 da pandemia, a
conmemoración obrigou a cele-
brar baixo outras formas e non
coas multitudinarias concentra-
cións de costume. Pero a ono-
mástica non pasa por debaixo da
mesa se reflexionamos sobre o
actual momento político espa-
ñol.

Tanto no discurso, nos slogans
como nas mensaxes dalgunhas
formacións políticas, respíranse
certos aires de polarización que
rememoran o período 1931-1936.
Vexamos casos como a elección
da Comunidade de Madrid prevista
para o próximo 4 de maio. A
presidenta Isabel Díaz-Ayuso fala

abertamente da loita "da liber-
dade contra o comunismo". Pa-
ralelamente, un acto de VOX en
Vallecas terminou con enfronta-
mentos e cargas policiais. En
Madrid celebrouse fai semanas
un acto abertamente fascista.
En Cartaxena, unha sé de PODE-
MOS foi atacada e incendiada. 

A que se debe este clima de
radicalización política? Por qué
estas manifestacións de violencia
política cando a sociedade o que
precisa é do consenso ante unha
crise sanitaria, vacinas mediante,
que estoupa contra todos os sec-
tores? Por qué hoxe volve a fa-
larse tan aberta e incluso de
xeito tan simplista de "comu-
nistas" e de "fascistas"? Por qué
volve ao ruedo político a dico-

tomía entre "republicanos" e
"monárquicos"? Está ou non en
xuízo o réxime do 78?

Hai descontento social, si,
pero contra unha clase política
que non semella estar á altura
das circunstancias. E aquí paga
a pena reflectir se, neste 2021,
o debate político en España está
preparado para asumir a posibi-
lidade dunha elección sobre o
réxime constitucional vixente.
Se seguir co réxime monárquico
parlamentario de 1978 ou mudar
cara un sistema republicano. 

Está España preparada para
unha República? É isto un recla-
mo social latente, inevitable? E
se o está, para qué tipo de Re-
pública? Como se manifestan
eses efectos de acción e de re-
acción? O réxime do 78 é, de
facto, un sistema estrañamente
híbrido entre monarquía borbó-
nica, parlamentarismo burgués

e república a retazos, en cámara
lenta? Ou será que mais ben os
españois demandan outro con-
trato social, político, constitu-
cional e institucional, mais xusto
e igualitario, mais adaptado aos
retos históricos que se albiscan
neste trepidante século XXI?

Da nosa herdanza do dereito
romano provén o vocablo latín
de res pública, literalmente "a
cosa pública", xerme etimolóxico
da palabra "república". O seu
uso refire igualmente ao de "ben
común", un concepto que igual-
mente herdamos da filosofía pla-
tónica e da antiga Grecia. A re-
pública, por tanto, somos (ou
deberíamos ser) todos os cida-
dáns, e isto nos leva a outra de-
finición esencial da ciencia po-
lítica: a de cidadanía, o feito de
ser cidadán. Asumir esta realidade
supón un exercicio de compro-
miso e de reflexión sobre o ma-

nexo da "cosa pública" e o efecto
de cidadanía.

Todas estas interrogantes pla-
nean nun momento difícil para
a política e a sociedade española.
A polarización, alimentada por
discursos demagogos e oportu-
nistas, cobra forza. Hai, si, soños
de República, pero tamén os hai
de carácter reaccionario. A nosa
clase política debe, primeiro,
comprender as complexidades
desta crise, tanto socioeconómica
e sanitaria como política e cul-
tural. E despois debe pulsar e
definir cal é o verdadeiro ter-
mómetro que define a tempera-
tura da sociedade española ac-
tual. Estamos preparados? Ama-
necerá e veremos. 

Sinatura convidada: Roberto Mansilla Blanco

Soños de (res) pública

A
Concellaría de Cultura do Con-
cello de Ponteareas, para ce-
lebrar o Día Mundial do Libro

e o Dereito de Autor -que se conme-
mora o 23 de abril-, levará a cabo
unha serie de presentacións de obras
de autoras vinculadas co municipio
da Vila do Tea. O propósito é, para
alén de homenaxear o soporte prin-
cipal a través do que se comunica a
cultura, destacar a importancia
dunha creación “literaria” propia que
chega a través de diferentes xéneros:
ensaio, poesía (para todas as idades)
e novela.

Os actos de presentación desen-
volveranse todos na sala multiúsos
do auditorio municipal. O ciclo de

presentacións iníciase o 15 de abril
co libro de Anabel Antela Castro A
lingua galega no sector téxtil. Visión,
opinión e posición da xeración mi-
llenial galega. Seguirá o sábado 17,
da man da autora Hortensia Bautista
e da súa ilustradora Aurora Quinteiro,
para descubrir Bambán de vento,
unha proposta para o público infantil
e xuvenil. O xoves 22, a poeta
Teresa Ríos Noya presenta a seu pri-
meiro poemario Non estamos pre-
parados para medrar. O día 29 de
abril, Yaiza Cameselle falará sobre a
súa primeira obra La guerra de Eli-
sabeth. E, para clausurar este ciclo,
Alexandro Bouzó presentará a súa
primeira novela: Pensamiento con-

trafáctico, o día 30 de abril.
“Nestes intres, en Ponteareas, a

creación literaria está vivindo unha
etapa de esplendor coa aparición de
autoras e autores novos que abarcan
os distintos eidos das letras. Para
nós, esta é a actividade que pecha o
ciclo que abrimos cos obradoiros de
escrita creativa que levamos realizando
dende o ano 2015 -agora mesmo en
funcionamento un sobre escrita teatral
que guía a dramaturga covelense
Laura Porto- e que alimentamos con-
vocando diferentes certames e premios
de creación literaria e investigación
e publicando volumes cos textos pre-
miados” sinala o edil de Cultura, o
nacionalista Fernando Groba Bouza.

Abril, mes dos libros en Ponteareas
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O
Concello de Pontea-
reas, a través da súa
Concellaría de Cultura

que dirixe Fernando Groba,
está facéndolle chegar marca-
páxinas a todos os centros
educativos e pousavasos a
todas as cafetarías para divul-
gar e lembrar Fermín Bouza-
Brey, un dos persoeiros máis
importantes da nosa literatura
con motivo do 120 aniversario
do seu nacemento.

O autor de Nao senlleira e
Seitura, iniciador da corrente
vangardista do neotrobadoris-
mo -tendencia que despois cul-
tivarían Álvaro Cunqueiro ou

Xosé María Álvarez Blázquez-,
naceu na vila do Tea o 31 de
marzo de 1901. Foi un dos
fundadores do Seminario de
Estudos Galegos en 1923, che-
gou a ser membro da Real Aca-
demia Galega en 1941 e, en
1992, dedicóuselle o Día das
Letras Galegas. 

Os pousavasos, para alén de
seren coleccionábeis por con-
teren diferentes textos e mo-
delos, posúen tamén un código
QR que, de aplicarlle un lector
dixital, redirecciona a unha pá-
xina web que contén e amplía
a información sobre este célebre
escritor ponteareán.

A
alcaldesa en funcións de
Ponteareas, Cristina Fdez.
Davila, vén de facer en-

trega das chaves da Casa Cultural
de Arnoso á asociación veciñal
encargada da súa xestión, unha
vez concluídas as obras de reha-
bilitación e mellora do edificio
nas que o goberno local investiu
máis de 100.000 euros dos fon-
dos que lle corresponden a Pon-
teareas a través do Plan
Concellos.

Davila sinalou que “con este
investimento logramos a imper-
meabilización do edificio, solu-
cionando os problemas de filtra-
cións de auga ao interior tras re-
alizar o illamento térmico e colocar
un sistema de recollida de augas
perimetrais. Así mesmo, substi-
tuíuse a carpintería exterior para
completar a mellora na eficiencia
enerxética”. 

A alcaldesa nacionalista ex-
plicou que, ademais, “a modifi-
cación da distribución interior do
edificio permite distintos usos
para esta instalación cun mellor
aproveitamento do espazo”.

A superficie de entrada pe-
chouse para acoller un vestíbulo
interior calefactado que servirá

tamén de sala de reunións, con-
tando cunha porta que permite
illala do resto da estrutura. O al-
macén converteuse nun baño
adaptado ao que se pode acceder
dende calquera sala do interior
ou directamente dende o exterior,
e o bar conta con armarios como
zona de almacenaxe organizada.

Co obxectivo de acadar a acce-
sibilidade universal do edificio,
interviuse tamén nos seu accesos
exteriores, construíndo unha nova
rampla e modificando as escaleiras
existentes. O edificio conta agora
con dúas entradas independentes.

A alcaldesa en funcións lembrou
que, ademais, “o Concello adquiriu
a única finca sen edificar situada
xunto á Casa Cultural actual, co
obxectivo de ampliar as instalacións
para que o edificio poida contar
no futuro cun salón de actos”.  

Cristina Fdez. Davila manifestou
que se trata dunhas actuacións
“que responden á demanda das
veciñas e veciños de Arnoso, e
que continúan a liña de compro-
miso e colaboración do goberno
local coas parroquias ponteareás
e as súas Casas Culturais, iniciada
no 2015” 

O Concello conclúe as obras de
rehabilitación da Casa Cultural de Arnoso

Ponteareas divulga a 
figura de Bouza-Brey polo 

seu 120 aniversario  

ACiP denuncia caos nos
departamentos económicos
do Concello de Ponteareas

A
CiP lamenta a falta de
xestión do goberno local,
que aboca a moitos ne-

gocios do Concello ao peche. 
Carrera, portavoz de ACiP,

lembra que este grupo municipal
presentou no Concello propostas
para crear bolsas de axudas ao
sector económico e social e
que se aprobaron no pleno coas
modificacións orzamentarias co-
rrespondentes. 

A esta convocatoria de axu-
das, cun orzamento de
230.794€, podían acceder to-
dos os sectores produtivos e

económicos do noso Concello.
Presentáronse 141 solicitudes
pero no mes de decembro só
se retivo no orzamento muni-
cipal 130.000€ dun total de
230.974€. O pago non está
garantido. As axudas para paliar
as consecuencias do COVID de-
berían estar pagadas antes do
31 de decembro e seguen a
data de hoxe sen solucionar.

Para ACiP esta claro que o
Concello empeza a ter dificul-
tades económicas tal como de-
nunciaban as súas as centrais
sindicais nos pasados días.

N
o marco da Rede Ágora,
promovida pola Deputa-
ción de Pontevedra, e da

súa liña de subvencións convocada
recentemente para a redacción de
proxectos de humanización, o Con-
cello de Ponteareas aposta por ela-
borar un proxecto de reforma e
mellora urbana das rúas do en-
torno da Praza de Bugallal. 

O Concello quere optar a unha
subvención máxima de 50.000 eu-
ros para redactar os proxectos di-
rixidos a humanizar as rúas Cons-
titución, Concha Brey, Senén Canido
e un tramo de Reveriano Soutullo,
Vidales Tomé e Morales Hidalgo.
Suporá por tanto un espazo hu-
manizado de máis de 20.000 m2

no centro neurálxico da vila.
Entre os obxectivos do proxecto

está potenciar a mobilidade a pé
e en bicicleta nunha zona con
numerosos equipamentos admi-
nistrativos e comerciais e eliminar

o tráfico de paso polo centro ur-
bano, reducindo así o ruído e a
contaminación por CO2 e mello-
rando a seguridade viaria. 

Ponteareas proxecta humanizar na
contorna da Praza de Bugallal 
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O
Grupo Municipal do Par-
tido Popular (PP) lamen-
tou que o goberno

municipal de Ponteareas continúe
sen facer nada en relación ás xes-
tións para o saneamento da pa-
rroquia de Ribadetea. 

PP Ponteareas solicita coñecer
as xestións realizadas no sanea-
mento en Ribadetea, criticando
a posición do goberno municipal
de adxudicar á Xunta de Galicia o
custe do mesmo cando corres-
ponde ao Concello de Ponteareas. 

O PP denuncia inacción municipal
no saneamento de Ribadetea

A
Asociación Ponte Solidario
denunciou a actitude mos-
trada por parte do goberno

municipal no Concello de Pontea-
reas no Consello Sectorial Social
celebrado o pasado 23 de marzo,
en que as representantes do BNG
e do PSOE culpabilizaron ás per-
soas da súa situación de pobreza
material e utilizando termos
como “reeducar”.

Este colectivo informou á con-
celleira de Benestar Social en
agosto de 2020 da situación de
extrema gravidade de quince per-
soas da vila que se atopan en si-

tuación de senfogarismo. Denun-
ciou así mesmo a inacción desta
Concellería para  aportar solucións,
salvo a promesa de acollelas en
"casas dos mestres". 

Tamén criticou como o anterior
goberno do Partido Popular nor-
malizou a pobreza en Ponteareas
e aplicou medidas caritativas que
agravaron a realidade social da
vila. A crise sanitaria, social e
económica da COVID 19 supón
un reponte significativo de persoas
que se atopan na pobreza material
severa, en situación de exclusión
social ou sen fogar. 

Ponte Solidario denuncia
inacción na loita contra a

pobreza en Ponteareas

A
concelleira de Benestar
Social e Igualdade, Veró-
nica Carrera, informa que

na páxina web do Concello xa
están a disposición das familias
os impresos para solicitar praza
na escola infantil municipal. 

Do 5 de abril ao 7 de maio
estará aberto o prazo para presentar
solicitudes todas aquelas familias
con fillos e fillas nadas a partir do
1 de xaneiro de 2019. Poderán
solicitar praza na Escola Infantil
Municipal nenos e nenas con idade
entre os 3 meses e os 3 anos.

Por ser unha escola de integra-
ción, pódese solicitar praza para
nenas e nenos con discapacidade
física, psíquica e sensorial. Neste
suposto, poderase, logo da valo-
ración técnica, prorrogar a per-
manencia destas nenas/os un ano

máis, fóra dos límites da idade.
Os impresos de solicitude de-

beranse cubrir preferiblemente
por vía telemática na páxina web
do Concello de Ponteareas
(https://ponteareas.gal/tramites-
e-impresos/matricula-escola-in-
fantil-2022/)

Tamén se poderán recoller na
Escola Infantil Municipal, das 9
ás 14 horas, mediante cita previa
telefónica no  673 794 789. Neste
número poderanse realizar con-
sultas no horario sinalado.

Ata o 7 de maio poderase solicitar
praza na Escola Infantil Municipal

EU e PP apoian aos traballadores do concello
ante a falta de pagamento de complementos 

O
Grupo Municipal do PP
lamenta que os traba-
lladores públicos non

estean a percibir no seu salario
o importe que lles corresponde,
debido á nefasta xestión econó-
mica do goberno.

“Levamos tempo advertindo
que estamos en números ver-
mellos. O bipartito BNG-PSOE
executou unha subida de soldos
a concelleiros e altos cargos,
fai contratacións a dedo, gastos
innecesarios, pero non está a
cumprir cos traballadores que
xa están en persoal nin cos pro-
vedores, aos que non se lles

paga no prazo que marca a lei.
Imos solicitar a comparecencia
urxente do concelleiro de persoal
para que aclare desde cando e
porqué o persoal deixou de per-
cibir estes complementos”, in-
forman os populares. O PP soli-
citará tamén que se tomen me-
didas drásticas para sanear as
contas e non vivir no permanente
endebedamento. 

Tamén Esquerda Unida apoia
as reivindicacións do comité de
empresa do concello con respecto
á retribución dos complementos

No mes de setembro de 2018
aprobábase un novo convenio

colectivo do persoal laboral do
Concello de Ponteareas despois
de que permanecera sen actua-
lizarse dende 1999. A aprobación
deste novo convenio debeuse á
firmeza da representación sindical
e tamén hai que dicilo, pola
presión de Esquerda Unida sobre
o goberno municipal para forzalo
a sentarse coa representación
sindical. Dende Esquerda Unida
lémbranlle ao goberno de Pon-
teareas que o convenio é lei e
que resultaría penoso que a re-
presentación do persoal do con-
cello tivera que recorrer aos tri-
bunais para facelo cumprir. 

O PP sospeita que o goberno local segue sen aplicar
a ordenanza actual que bonifica o pago de plusvalías 

O
Grupo Municipal do PP
denuncia o deixamento
que o Goberno local do

BNG e PSOE primeiro por ter un
acordo adoptado pola Corpora-
ción municipal en novembro de
2017 para eximir do pago de
plusvalías aos veciños, ata outu-
bro de 2019, sen publicar no
BOP, e agora por estar en vigor
hai ano e medio e sen actualizar
na web municipal, ocasionando
confusión aos veciños.

A non publicidade, aumenta
a gravidade, ao impedir aos ve-
ciños que liquidaron este imposto

desde o ano 2017 o poder recla-
mar e solicitar a devolución das
liquidacións efectuadas durante
ese tempo de transición. Esta
iniciativa partiu dunha moción
proposta polo grupo do PP pri-
meiro no ano 2016 e posterior-
mente no 2017, contando en
ambos os casos con toda a Cor-
poración municipal a favor.

O Grupo Municipal do PP so-
licitará acceso a todos os expe-
dientes que se estiveron trami-
tando desde o ano 2019 porque
nos tememos que esta non pu-
blicitación da ordenanza estea

tamén ligada á non aplicación
da exención correspondente, agra-
vándose aínda máis a situación
que xa se produciu durante dous
anos, do 2017 ao 2019, e que
agora obriga ao goberno local a
devolver os importes recadados.

“Non sabemos se é por deixa-
mento ou porque realmente segue
sen aplicarse a bonificación da
plusvalía, o certo é que na web
oficial do Concello de Ponteareas
a ordenanza segue sendo a antiga.
Solicitaremos información do úl-
timos impostos emitidos en re-
lación a esta ordenanza”.

A
Asociación de Veciños
"Ponteareas Saudable"
acordou presentar recurso

e ampliación dá denuncia ante
Fiscalía, por constatar erros na
información achegada a dito ór-
gano por parte do Secretario do
Concello de Ponteareas sobre o
Decreto 260/1997, do 10 de se-
tembro, de transferencia ó Con-
cello de Ponteareas do Centro
Social e dá Residencia dá Ter-
ceira Idade de Ponteareas, ads-

critos á Consellería de Sanidade
e Servizos Sociais. 

Denunciou que o secretario
do Concello de Ponteareas "ma-
linterpreta e oculta á fiscalía
dito decreto", que recolle o
"acordo dá comisión mixta creada
polo Decreto 129/1996, do 29
de marzo, para o traspaso dos
equipamentos sociais adscritos
á Consellería de Sanidade e Ser-
vizos Sociais, ao centro social e
a residencia dá terceira idade,

situados non termo municipal
de Ponteareas, e os correspon-
dentes recursos persoais, mate-
riais e orzamentarios".

Considera igualmente que o
goberno local tamén malinformou
á fiscalía e a veciñanza ao afirmar
que “os terreos foron transmitidos
pola súa propietaria a unha fun-
dación”, que por non ter fun-
cionado durante máis de 30 anos
“poderían ser adquiridos formal-
mente polo Concello”. 

Asociacion "Ponteareas Saudable”
recurríu auto da Fiscalía
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O
club ciclista Pontebike
Team de Ponteareas,
creado no ano 2020,

presentou o seu equipo equipo
de competición a nivel nacional
nas categorías Cadete masculino
e feminino, Junior, Sub23, Élite
e Máster. As modalidades que

participarán seran Enduro, Des-
censo e Xco.

Este equipo de ciclismo está
patrocinado por empresas como
Porto Martínez SL, Sportskids, Bi-
ziebike e Cadacan e o Concello
de Ponteareas, a Deputación de
Pontevedra e a Xunta de Galicia.

Ponteareas Pontebike Team
realizou a súa presentación

P
onteareas vén de estrear
escaparate.ponteareas.gal
, unha novidosa plata-

forma escaparate para o comer-
cio local coa que o Concello
busca apoiar á veciñanza e ao
comercio de proximidade nestes
tempos de cambio. 

A concelleira de Promoción
Económica, Eva Gil, afirmou que
“nun momento de auxe da venda
en liña por mor da pandemia,
Ponteareas aposta por acompañar
ao comercio local no salto á di-
xitalización, e facémolo empre-
gando un modelo diferente, com-
binando información dos comer-
cios e hostalaría, con fotografías
e vídeos dos estabelecementos,
xa que son os verdadeiros pro-
tagonistas desta iniciativa”. 

A web, moi doada de usar e
intuitiva, consta de catro grandes
bloques: Fai a túa busca; Visualiza
o estabelecemento; Contacta co
estabelecemento e Bloque de
actualidade, que irá cambiando
en función das novidades e ini-
ciativas que afecten ao comercio

local de Ponteareas. 
Este escaparate virtual nace

do “Plan Dixitaliza o teu nego-
cio”, que a concellería de Pro-
moción Económica puxo en mar-
cha para o sector durante o con-
finamento. Por este motivo, ac-
tualmente a plataforma conta
con 58 estabelecementos adhe-
ridos, divididos en catro cate-
gorías: comercio, servizos, ali-
mentación e hostalería.

A concelleira nacionalista in-
formou que “dende o Concello
continuaremos realizando traba-
llos de dinamización do portal,

xa que o obxectivo é que todos
os comercios e estabelecementos
da vila que estean interesados
en participar no proxecto poidan
aparecer neste escaparate”

Orientada a darlle unha maior
visibilidade aos negocios locais
e promover así a compra neles
por parte da cidadanía, a plata-
forma é totalmente gratuíta tanto
para persoas usuarias como para
comerciantes,  estando costeada
integramente polo Concello de
Ponteareas e Banastra, a Fede-
ración de comercio, hostalaría e
servizos.

Ponteareas lanza a plataforma
escaparate ‘Fai Ponte Con Nós’ para a

promoción do comercio local 

A
Concellaría de Innovación
e Desenvolvemento Tecno-
lóxico de Ponteareas, abríu

o prazo de inscrición dos novos
cursos que oferta a Aula CEMIT
para abril, en formato presencial
e en grupos reducidos e con tito-
rías online e offline. 

Destacan así os cursos para maio-
res de manexo básico de Android,
ordenador, navegación e correo
electrónico, cursos en liña de ini-
ciación ao Wordpress, ao procesador
de texto Libreoficce, ao retoque fo-
tográfico (Gimp) e a creación de
publicacións na nube (CANVA).

CEMIT Ponteareas ofrece novos
cursos de balde
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O
Concello de Pontea-
reas sacará a concurso
a continuidade na xes-

tión do Servizo de Axuda no
Fogar (SAF), por un valor esti-
mado de 5.249.520 euros e por
un período máximo de 5 anos,
dous de contrato inicial e ou-
tros tres en prórrogas dun ano
cada un. 

Segundo informou a conce-
lleira de Benestar Social, Veró-
nica Carrera, unha vez rematado
o período de concesión da an-
terior empresa adxudicataria, o
convocouse o procedemento
para a renovación deste servizo. 

Na actualidade, o SAF por
dependencia atende a 84 usuarios
e usuarias, que aportan 2,5 eu-
ros/hora. Carrera explicou que a
Xunta aporta 9,70 euros por
cada hora de atención a persoas

dependentes mentres que o prezo
que o Concello ten que asumir
é superior aos 15 euros por
hora, producíndose polo tanto
un desfase anual de 180.000
euros. No orzamento municipal
2021 reservase a contía necesa-
ria, así como o compromiso de
habilitar o crédito para dar co-
bertura á prestación deste servizo
nos vindeiros anos. 

Convocado o concurso do SAF

A
concellaría de Mobilidade
e Tráfico, que dirixe Ro-
berto Mera, anunciou a

nova ordenación da mobilidade e
do tráfico no entorno do Com-
plexo Deportivo Álvaro Pino e do
Centro de Saúde.

Mera explicou que, coas obras
xa executadas e co pintado que
se realizará nos vindeiros días,
os desprazamentos a pé poderanse
realizar con seguridade e como-
didade. Os sentidos de circulación
existentes en todas as vías de
acceso ao Centro de Saúde e de
saída serán de sentido único, o
que permitirá gañar espazo para
os peóns e crear máis prazas de
aparcamento. A rúa Canteiro José
Cerviño, que comunica a vila co
barrio das Cachadas, pasará a ser
de sentido único en sentido as-
cendente, cara o Centro de Saúde,
o que permitirá crear unha nova
senda peonil nun tramo de 300
metros. Ao mesmo tempo, na ex-
planada situada fronte ao Res-
taurante Ponteareas aseguraranse
os desprazamentos a pé seguros
e cómodos para dirixirse tanto
cara o Complexo Deportivo Álvaro
Pino como cara o Centro de Saúde.
Os sentidos únicos de circulación
permitirán simplificar a circulación
e mellorar a seguridade viaria.

Na Rúa Real, na zona da far-
macia, ordenarase o espazo para
asegurar a continuidade do iti-
nerario peonil no tramo no que
non existe beirarrúa, creando un
espazo reservado para peóns e
unhas prazas de aparcamento a
carón da farmacia con limitación
de parada a 10 minutos.

Estas medidas están “avaladas
polos técnicos da Deputación de
Pontevedra a través da Rede Ágora,
e suporán seguir avanzando nunha
mobilidade máis saudábel e se-
gura, recuperando espazos de-
gradados e poñéndoos ao servizo
das persoas”.

O PP esixe un plan de tráfico
O Grupo Municipal do PP lamenta

a improvisación e falta de diálogo
que está a ter Roberto Mera, “que
abusando do seu cargo como edil
responsable da ordenación do trá-
fico, fai unha política sen plans
previos e sen acordar con veciños
e empresarios da zona”.  

“Os veciños, comerciantes e
usuarios destas zonas vense gra-
vemente prexudicados pola deci-
sión unilateral de eliminar dobres
sentidos, prazas de aparcamento
e reordenar o tráfico e a saída do
centro urbano dunha forma pouco
lóxica”, critican os populares. 

O Grupo Municipal do PP esixe,
unha vez máis, un Plan de Tráfico
adaptado e actualizado á situación
real do municipio.

Ponteareas acomete a reordenación da
mobilidade na contorna do complexo

deportivo e o centro de saúde

A
concellaría de Deportes-
deu conta do inicio das
obras de renovación do

campo de fútbol Alfredo Bau-
tista Alconero – Rey, integrado
nas instalacións do Estadio Mu-
nicipal de Ponteareas.

As obras, adxudicadas por
un importe de 170.353,14 €,
consisten na retirada do cés-
pede artificial existente, na re-
paración do aglomerado asfál-
tico para corrixir deficiencias
na planeidade do terreo de
xogo, na instalación dunha

base elástica con granulado de
caucho sintético e na instala-
ción do novo céspede artificial
de última xeración. Ademais,
inclúe a montaxe de bordes de
seguridade e a instalación dun
novo marcador electrónico de
alta visibilidade.

“Con estas obras poremos fin
á unha degradación do céspede
que viña dificultando nos últimos
anos a actividade física por
parte dos clubs usuarios da ins-
talación. ”, indicou o concelleiro
Miguel Bouzó.

Inician as obras de renovación
do campo de fútbol Alfredo

Bautista Alconero

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com
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A
Deputación de Pontevedra
vén de dar luz verde en
Xunta de Goberno á me-

llora da mobilidade peonil na in-
tersección das EP-5202 e
EP-5203, no barrio do ferrocarril,
de Arbo. Cun orzamento de
663.200 euros, as obras serán fi-
nanciadas na súa totalidade pola
Deputación a través dun conve-
nio co Concello, que aporta o
30% do orzamento cunha achega
do Plan Concellos, e convértense
no maior investimento do ente
provincial en Arbo ata o mo-
mento. Con esta achega a Depu-
tación dá prioridade aos peóns e
peoas á vez que favorece a acce-
sibilidade en toda a zona, revali-
dando así o seu compromiso coa
mobilidade amable e sostible e a
revalorización do espazo público
como un dereito da cidadanía.

As actuacións levaranse a cabo
nun tramo de case medio quiló-
metro situado entre a contorna
da Capela de San Antonio e a
estación de tren e comprenderán

dúas zonas de actuación. Nunha
delas, na contorna da capela
onde entroncan as dúas estradas
provinciais, instalaranse pasos
elevados de peóns e peoas para
darlles seguridade e realizaranse
beirarrúas dun mínimo de 2,5
metros de ancho para enlazar
coa zona de convivencia pro-
xectada. Pola súa banda, dende
o entronque das estradas cara a
estación de tren de Arbo habili-
tarase a devandita zona de con-
vivencia ao longo de 310 metros.

Nela levarase a cabo unha senda
cun ancho mínimo de 2,5 metros
e plataforma única na zona de
coexistencia de tráfico rodado e
peonil, na que peóns e peoas
terán preferencia. 

Grazas a este investimento
provincial melloraranse tamén as
redes de abastecemento, sanea-
mento e alumeado, apostando
polo emprego dos recursos sos-
tibles ao instalar 24 farois LED
ademais de restaurar 12 unidades
xa existentes.

Proxecto para a mellora da mobilidade
peonil no barrio do ferrocarril de Arbo

O
Concello de Arbo, comu-
nica o remate das obras
de acondicionamento do

Sendeiro de Pescadores, nas que
se investiron 22.106,07 €  sub-
vencionada pola Consellería de
Medio Ambiente e Vivenda da
Xunta de Galicia.

O acondicionamento do sen-
deiro, consistiu na instalación de
infraestruturas de madeira tratada
nos tramos que fose preciso, como
escaleiras ou pasarelas.Nos puntos
con risco de caídas instaláronse
varandas de madeira para garantir
a seguridade dos usuarios. 

A situación sanitaria marcada
pola Covid-19 fai que este tipo
de turismo rural sexa o máis de-
mandado.“Contamos cunha rede
magnífica de sendeiros que moitos
veciños aínda non coñecen e ani-
mamos a vir e gozalos porque de
verdade que é unha marabilla a
contorna natural que temos  en
Arbo” manifesta o alcalde do

Concello de Arbo, Horacio Gil
O sendeiro discorre en todo o

trazado pola parte inferior da vía
do ferrocarril, e atopase correc-
tamente sinalizado. 

A información e a lenda das
rutas atópase en numerosas pá-
xinas webs especializadas e na
páxina web do Concello de Arbo,
nas redes sociais do Concello de
Arbo o no canal de Youytube,
rutas que cada ano son visitadas
por miles de senderistas e curiosos
que queren coñecer de primeira
man os cauces da Ribeira do
Miño, as Pesqueiras e as artes de
pesca da lamprea que é único en
todo Galicia.

Arbo recepciona as obras de
acondicionamento do

sendeiro de pescadores
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O
Concello de Covelo ten
prevista unha serie de
actuacións en materia de

turismo para a primavera e verán
deste 2021. A programación a
este respecto xirará en torno a di-
versos recursos. Por un lado, as
rutas de sendeirismo dependentes
do Concello, as cales xa se están
limpando e preparando para tal
fin. Tamén as xornadas de portas
abertas no Serradoiro dos Carra-
nos, así como as rutas astronómi-
cas no Alto do Castelo do Faro,
así como as visitas ós diferentes
museos do municipio forman
parte da mencionada programa-
ción. Ademáis, próximamente
abrirase unha oficina de turismo
a carón do Consistorio, coa data
aínda por determinar.

Co fin de promocionar o po-
tencial turístico de Covelo, o Con-
cello puxo en marcha a campaña
"Covelo é Maxia, Cor, Sabor, Na-
tureza e Arte  Víveo!, que inclúe
vallas publicitarias en Vigo.

Covelo é Maxia,
Cor, Sabor,

Natureza e Arte
Viveo!

A Cañiza estrea o seu Parque Central

O
Concello da Cañiza vén
de gañar un novo e mo-
derno espazo público de

convivencia para a veciñanza co
novo Parque Central, unha obra
que supón unha auténtica trans-
formación na vila e que foi finan-
ciada con achegas do Plan de
Reequilibrio e o Plan Concellos
da Deputación de Pontevedra. A
presidenta provincial, Carmela
Silva, e o alcalde do municipio,
Luis Gómez Piña, acompañados
do deputado de Cooperación,
Santos Héctor, e da corporación
municipal, estiveron na estrea
oficial deste equipamento no nú-
cleo central do concello, que
cumpre coa filosofía da institu-
ción provincial de recuperar es-
pazos para a cidadanía.  

Carmela Silva, subliñou que
este emblemático parque  “vai
ser un lugar de encontro” e des-
tacou o feito de que a placa
conmemorativa cite “que é un
lugar de convivencia, porque iso

tamén marcha unha forma de
transformar e construír concellos;
ter lugares de reunión onde a
xente se poida atopar e convivir.
Iso crea un modelo de sociedade”.
Abundou en que a obra “é unha
mostra da transformación que es-
tamos a facer en toda a provincia”  

A obra do novo parque que,
como indicou o alcalde Luis Piña,
tivo un orzamento en torno aos
415.000 euros, financiouse con
fondos do Plan de Reequibrio e
o Plan Concellos. Neste senso,
Carmela Silva lembrou tamén
que na Cañiza a Deputación ta-
mén ten investido a través do
Plan DepoRemse e na moderni-
zación das infraestruturas pro-
vinciais “que están no concello
ou o conectan con outros”. 

O alcalde destacou que o Par-
que Central “é un lugar de convi-
vencia e de lecer e un punto
céntrico para desfrute do conxunto
da veciñanza” e agradeceu a pre-
sencia de toda a corporación, re-

cordando que esta infraestrutura
naceu co apoio unánime de todos
os grupos, e que se financiou
grazas ás achegas da institución
provincial do Plan de Reequilibrio. 

Luis Piña quixo ter un reco-
ñecemento para unha veciña da
zona, Inocencia Pérez, que faci-
litou ao Concello de xeito gratuíto
un terreo da súa propiedade e
que recentemente faleceu a con-
secuencia da pandemia.  

O proxecto do Parque Central
consistiu na urbanización e de-
senvolvemento da zona verde,
limítrofe con outro parque, o
Doutor Heriberto Fuentes, cunha
superficie de 4.429 metros ca-
drados. Habilitouse unha nova
zona de ocio, xogos e descanso,
con diferentes áreas interconec-
tadas para xogos infantís e xu-
venís, zona deportiva, espazos
verdes e xardíns.

O
novo contrato do ser-
vizo, por 12 meses,
supón un importante

aforro económico e unha mellora
nas prestacións. Este cambio vén
motivado pola análise dos ac-
tuais servizos contratados (liñas,
consumos, terminais, cobertu-
ras, etc.) tanto de telefonía
móbil como de fixa, realizado
nos últimos meses por Óscar

González, Concelleiro de Servi-
zos e responsable da área de in-
novación tecnolóxica.

A nova proposta inclúe liñas
de telefonía para móbiles, ins-
talacións de tratamento de auga
e depuración e telefonía fixa.
Tamén conexións mediante fibra,
ADSL e router 4G en diferentes
edificios municipais. Tódolos ser-
vizos estarán interconectados e

o teletraballo será máis seguro
e eficaz.

Na parte económica, o con-
trato ten un importe anual de
15.048 euros, considerablemente
inferior ao actual de Movistar,
que supera os 22.000 euros.

O proceso de cambio de com-
pañía implica que o Concello debe
soportar unha penalización con
Movistar. Acordouse que o 60%

desta penalización sexa sufragada
por Vodafone e o 40% polo Con-
cello, arredor de 3.000 euros.
Aínda con isto, no primeiro ano
o aforro será duns 4.000 euros e
nos seguintes anos, coas mesmas
condicións de 7.000 euros. Este
aforro servirá para seguir mello-
rando os equipos e ferramentas
tecnolóxicas para unha atención
a veciñanza aínda máis eficaz.

As Neves adxudica a Vodafone un contrato de telefonía
máis ventaxoso para o Concello



O
Concello de Mondariz
está completando a se-
gunda fase do Plan Com-

post Revitaliza da Deputación de
Pontevedra coa construción dun
centro de trituración de residuos
forestais no recinto do antigo
CEIP Riofrío-Vilar, localizado na
parroquia de Riofrío (Pé do Muíño
s/n), que permitirá controlar a
acumulación de biomasa nos
puntos verdes das parroquias.

“É unha instalación demandada
pola veciñanza desde hai tempo
que se atrasou máis do esperado
polos trámites burocráticos que
supuxo a adaptación do proxecto
inicial”, explica o alcalde de Mon-
dariz, Xosé Emilio Barros. “A ubi-

cación definitiva do centro de
trituración está en terreo de pro-
piedade municipal por recomen-
dación técnica”.

Esta actuación do Concello de
Mondariz forma parte do Plan
Compost Revitaliza para unha
xestión municipal de residuos or-
gánicos máis sostible e respec-
tuosa co medio ambiente, ao que
se adheriu no ano 2016. O ob-
xectivo principal deste proxecto
é atender o 100 % do tratamento
dos residuos da fracción orgánica
mediante a dotación de compos-
teiros individuais, a instalación
de centros de compostaxe comu-
nitaria na zona urbana e nas pro-
ximidades dos produtores singu-

lares, o fomento da trituración
de restos vexetais e de poda
tanto a domicilio como nun punto
verde creado para tal fin e a re-
alización de charlas informativas
e campañas de sensibilización
para dar a coñecer o novo sistema
entre a poboación.

“Este centro de trituración per-
mitirá reorganizar os puntos verdes
repartidos polas diferentes pa-
rroquias, cambiando aqueles que
resulten conflitivos”, comenta
Barros.

Malia ser unha instalación lo-
xística, o novo centro de trituración
presenta un deseño visual moi
atractivo, resultado da combinación
de madeira e pedra do país.

Ademais desta infraestrutura
para a trituración de restos vexe-
tais e de poda, está previsto abrir
un centro de interpretación sobre
o tratamento de biomasa no mes-
mo recinto de Pé de Muíño s/n
para promover a información e
sensibilización sobre a materia.

Nave municipal para alma-
cenamento de maquinaria

Outra obra financiada polo Plan
Revitaliza da Deputación de Pon-
tevedra que está en fase de cons-
trución na área da Minada é unha
nave destinada ao almacenamento
de maquinaria municipal. 
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O
Concello de Mondariz
acaba de activar unha
app móbil que permite á

poboación local comunicar inci-
dencias para unha xestión máis
participativa e eficiente das mes-
mas. Trátase dunha app chamada
“Línea Verde” que se pode descar-
gar gratuítamente nos dispositi-
vos móbiles desde Google Play e
App Store e se complementa cun
sitio web para a mesma finalidade
baixo o dominiowww.linaverde-
mondariz.gal (http://www.lina-
verdemondariz.gal).

“Ademais de fomentar a parti-

cipación veciñal, esta ferramenta
optimiza a organización na xestión
e control das incidencias que se
detecten e solucionen no concello.
Estes datos son importantes para
analizar a situación dos equipa-
mentos e servizos municipais cada
certo tempo”, comenta Xosé Emilio
Barros, alcalde de Mondariz.

A app, unha vez descargada e
instalada no dispositivo móbil,
permite ás persoas usuarias re-
xistrar e enviar unha nova inci-
dencia relacionada con alumea-
mento, abastecemento de auga,
estradas municipais, saneamento,

compostaxe orgánica, mobilia-
rio urbano, recollida de lixo,
recollida de residuos especiais
para o punto limpo, recollida de
vehículos, recollida de animais
abandonados ou riscos sociais e
sanitarios. A propia app, co xeo-
posicionamento habilitado, re-
coñece as coordenadas do lugar
onde se localiza a incidencia e
permite enviar unha fotografía.
Unha vez enviada, esta comuni-
cación de incidencia chega ao
persoal do Concello de Mondariz
para que se proceda á súa ava-
liación e solución. A persoa que

fixo a comunicación da inciden-
cia, así mesmo, recibe notifica-
ción no móbil cando cambia o
estado da mesma.

“Antes da posta en marcha
deste novo sistema de xestión de
incidencias baseado nas novas
tecnoloxías da información e da
comunicación, o persoal do Con-
cello de Mondariz recibiu forma-
ción para adaptarse. Detrás deste
cambio hai un esforzo colectivo
por mellorar a xestión dos servizos
e equipamentos máis básicos,

buscando calidade e eficiencia”,
sinala Barros.

A través de Línea Verde, tanto
da app móbil como do sitio web,
as veciñas e os veciños da loca-
lidade tamén poden acceder a
información medioambiental e
mesmo realizar consultas espe-
cíficas a persoas expertas nesta
materia. “Para un concello rural
como Mondariz, este servizo de
consultoría medioambiental pode
ser de especial utilidade”, asegura
o alcalde.

O Concello constrúe un centro de
trituración para xestión de biomasa

Mondariz pon en marcha un sistema de
comunicación de incidencias por app móbil

A
plataforma SOS Fonte de
Troncoso quere censurar
publicamente ao alcalde

de Mondariz Balneario por non
limpar nin adecentar este histó-
rico manancial da Fonte de Tron-
coso esta Semana Santa,
tomando en conta que centos de

visitantes de toda Galicia aló-
xanse estes días no hotel Balnea-
rio de Mondariz.

A Fonte de Troncoso é un pa-
trimonio natural e cultural así
como edificio de propiedade mu-
nicipal grazas á unha resolución
do Xulgado do Mercantil nº 5 de

Madrid do pasado 23 de novembro
de 2020. Cando os visitantes
chegan á parte visitable deste
manancial, a fonte propiamente
dita, que está cuberta por unha
marquesiña, os agüistas atopan
unha instalación sucia, desaten-
dida e cuberta de follaxe e barro. 

As leis establecen a obriga
dos propietarios/as de bens cul-
turais a conservalos e mantelos
en bo estado material, así como
o deber dos concellos a ordenar
a execución de obras cando o es-
tado das edificacións non sexa o
axeitado. 

Acusan ao Concello de Mondariz Balneario 
de descoidar a Fonte de Troncoso 
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A
freguesia de Longos Vales,
dispõe, desde hoje, de uma
Estação Meteorológica

(EMA), sendo a segunda estrutura
do género, com ligação ao Insti-
tuto Português do Mar e da At-
mosfera (IPMA), a ser instalada
no concelho de Monção. A pri-
meira situa-se no lugar de Santo
Amaro, na freguesia de Ceivães.

Inserida no Projeto “Protec/Geo-
risk - Proteção Civil e Gestão de
Riscos no Alto Minho”, a EMA é
parte integrante de um projeto
geral de coordenação, capacitação,
gestão, e prevenção de riscos na
região, através de processos ino-
vadores de monitorização à escala
da paisagem.

Localizada no Lugar de Guimil,
junto ao campo de tiro, a sua
operacionalidade contribuirá para
o tratamento e organização das
bases de dados disponíveis, bem
como para a definição e análise
dos fatores de risco existentes,
ajudando, também, na identificação
das vulnerabilidades naturais e no
desenho de medidas de prevenção. 

Apoiada pelo “Programa Opera-
cional Regional do Norte – Eixo
Prioritário III – Prevenção de Riscos
Naturais e Tecnológicos”, a nova
estrutura possibilitará uma gestão
mais capacitada no que respeita à
prevenção, proteção e avaliação
do risco em questões relacionadas
com o meio ambiente.

Segunda estação metereológica do concelho
instalada em Longos Vales

D
ia 23 de abril, sexta-
feira, pelas 21h00, atra-
vés da Plataforma ZOOM

e no âmbito das atividades de si-
nalização de “Abril - Mês da Pre-
venção dos Maus-Tratos na
Infância”, a Comissão de Prote-
ção de Crianças e Jovens de Mon-
ção, em colaboração com a
autarquia local, promove o Webi-
nar "Educar para o Direito". 

A ação será dinamizada pela
Dra.  Paula Varandas, criadora do
Projeto “Educar para o Direito”,
que tem como objetivo divulgar,
junto das escolas e comunidade
educativa, as consequências in-
corretas de atitudes e comporta-
mentos dos jovens, bem como as
implicações legais que poderão
decorrer dos seus atos. 

O Webinar dirige-se a toda a

comunidade educativa (pais, mães,
encarregados de educação docen-
tes e não docentes) e profissionais
que, direta ou indiretamente, tra-
balham com jovens.

A inscrição é gratuita, mas
obrigatória no caso de querer
assistir e podem ser realizadas
até dia 21 de abril, en
https://forms.gle/J5LLwMndMnD9
F8198

Webinar “Educar para o Direito” 

À
entrada do centro histó-
rico, a área de aparca-
mento automóvel terá

capacidade para 67 lugares, jun-
tando-se aos 83 dos dois par-
ques, presentemente em
execução. A Intervenção com-
preende, também, a requalifica-
ção do pano de muralha.

A construção do parque de es-
tacionamento da Cova do Cão,
envolvendo a requalificação ur-
banística do pano de muralha do
baluarte existente, inicia-se no
próximo mês, encontrando-se o
processo de adjudicação da em-
preitada em fase de conclusão.

Cumprindo a função de esta-
cionamento automóvel, embora
de uma forma desordenada num

espaço térreo, a presente inter-
venção propõe a reorganização
daquele espaço, tornando-o mais
atrativo e funcional para as pes-
soas que se deslocam ao centro
histórico ou aos serviços públicos
próximos.

Além do reforço da iluminação
pública e colocação de nova si-
nalização, está prevista a criação
de uma área funcional e discipli-
nada com capacidade para 67 lu-
gares de estacionamento, acres-
cido de espaços próprios para
motos e velocípedes. De acordo
com a legislação em vigor, estão
previstos três lugares para pessoas
com mobilidade condicionada. 

O parque de estacionamento
da Cova do Cão, com a respetiva

valorização patrimonial e paisa-
gística envolvente, enquadra-se
num plano estruturado de reor-
ganização automóvel e mobilidade
dos munícipes, o qual abrange
intervenções em outros locais da
zona urbana.

Presentemente, encontram-se
em desenvolvimento trabalhos
para a execução de dois novos
parques de estacionamento, tam-
bém eles “às portas” do centro
histórico da vila. As intervenções
arrancaram no presente ano, de-
correndo segundo a calendarização
prevista.

Iniciado em janeiro, a recon-
versão do espaço público entre a
Rua das Andorinhas e a Rua D.
Afonso Henriques, vai disponibi-

lizar 43 lugares. Em fevereiro,
arrancou o Parque de Estaciona-

mento das Portas de Salvaterra,
com capacidade para 40 veículos.

Parque de estacionamento da Cova do Cão

C
âmara Municipal de Va-
lença aprovou um
amplo pacote de reforço

das medidas de apoio ao comér-
cio, até 31 de dezembro. Estas
medidas pretendem ajudar a mi-
nimizar o impacto da covid 19
a economia local e nas famílias.

De entre as medidas exce-
cionais e temporárias relativas
à pandemia da doença Covid-
19 destacam-se:

- A isenção do pagamento
das taxas de ocupação do espaço
público, ombreiras e padieiras;

- A isenção do pagamento
dos parquímetros, com exceção
do estacionamento das “Portas

do Sol”;
- Uma redução de 3,00€ (três

euros) sobre o tarifário aprovado
da Águas do Alto Minho através
da subsidiação parcial da tarifa
fixa do serviço de águas residuais
a clientes domésticos;

- A renovação da aplicação
das normas de apoio ao paga-
mento de tarifas de água e sa-
neamento a pessoas em situação
de vulnerabilidade no âmbito
da aplicação da pandemia;

O Município de Valença tinha
já aprovado em 30 de junho do
ano passado um amplo pacote
de medidas de apoio às famílias
e aos operadores económicos.

Câmara Municipal de Valença
reforça apoios ao comércio

V
alença digitalizou 20
mil documentos tra-
zendo para o mundo di-

gital as atas das reuniões da
Câmara Municipal de Valença
entre 1607 e 1970. Documen-
tos com mais de 400 anos
foram digitalizados, em alta re-
solução e conteúdos preserva-
dos para memória futura.

Este trabalho pretende pre-

servar, em formato digital, parte
da documentação do Arquivo
Municipal de Valença e futura-
mente tornar mais acessível e
rápido um grande volume de
informação histórica a histo-
riadores, investigadores, estu-
dantes ou simples curiosos.

Este trabalho foi financiado
pelo programa de cooperação
INTERREG V A Espanha-Portugal. 

Valença preserva 400 anos
de memória histórica



13FORO A PENEIRA | Abril de 2021

Foro A PENEIRA do Alto Minho

S
erão quase 5 km de per-
curso junto ao Rio Minho,
com vista para as pesquei-

ras com antigos trilhos entre te-
rrenos agrícolas em constante
contacto com a natureza,  o cir-
cuito que irá ligar o Centro de
Estágio às Termas de Melgaço e
faz parte da ecovia “Onde Por-
tugal Começa” que terá um
total de 19km.

“A ecovia é uma necessidade
fundamental para ver o nosso
território, não temos dúvidas. É
um  grande projeto o que temos
para a ecovia. Estamos a tratar
agora de um troço dessa ecovia,
que é este troço de ligação entre
o Rio Minho até Termas, que irá
permitir uma circulação.” Diz o
presidente da Câmara Municipal
de Melgaço Manoel Baptista.

Acrescenta ainda que “É im-
portante pois faz parte deste
grande projeto da ecovia e por-
que temos condições para o por
no tereno já e porque conse-
guimos aproveitar financiamento
da rede termal para colocar este
troço em funcionamento.”

Com as obras a decorrerem

em apenas 800 metros de mo-
mento, este será sem dúvida
mais um ponto de interesse para
os melgacenses, pois servirá de
apoio ao centro urbano.

A Ecovia das Termas será um
investimento de cerca de
100.000€ e deverá estar con-
cluída no final de maio. 

Troço da Ecopista “Onde Portugal
Começa” em execução

M
elgaço acol-
heu no fim de
semana de 17

e 18 de abril, o VII BTT
XCO Vila de Melgaço,
prova internacional C2
pontuável para a Taça de
Portugal e para o Cam-
peonato do Minho de
BTT XCO - POPP Design.
Em virtude do contexto
pandémico, a prova vai
realizar-se sem a presença de pú-
blico, tendo limite de participação
de 450 atletas e, desta vez, ape-
nas na vertente de competição.

A prova internacional, promo-
vida em conjunto pela Associação
de Ciclismo do Minho, pelo Mu-
nicípio de Melgaço e pela Melsport
- Melgaço, Desporto e Lazer EM,
contando com o apoio de diversas
entidades, inaugura a Pista per-
manente de BTT XCO de Melgaço,

construída junto ao Centro de
Estágios de Melgaço. 

É uma pista que tem diversos
percursos e teve em atenção os
diversos níveis e dificuldades. O
objetivo é criar um circuito per-
manente, em que os atletas possam
praticar a sua modalidade favorita
durante todo o ano e em que a
população se possa iniciar no BTT
de uma forma fácil.», refere o ve-
reador José Adriano Lima.

Inauguração da pista permanente
de BTT XCO de Melgaço

A
visita foi orientada pelo
presidente do Grupo Etno-
gráfico de Areosa, Alberto

Rego, que recordou os seus anos
de docência, mostrando e expli-
cando como funciona um moinho
tradicional movido a água, e
como, no passado, era feita a
distribuição das águas das nas-
centes e as suas medições.

A visita incidiu na Casa de
Cascudo e à estrutura de divisão
e partilha de água na Quinta da
Paradela. De acordo com uma pu-

blicação da escola nas redes so-
ciais, esta visita insere-no no
projeto “Gosto do Vira”, uma par-
ceria entre as escolas e aquele
grupo folclórico.

Crianças de Viana aprendem 
a trabalhar com moinho 

movido a água

O
Município de Paredes de
Coura ofereceu até ao
dia 26 de março, árvo-

res autóctones aos alunos da Es-
cola Básica e Secundária no
âmbito do Projeto Terra. São aze-
vinhos, pinheiros mansos, carval-
hos, sobreiros, plátanos, cedros
e aveleiras para quem os quiser
levar para suas casas e plantar.

“A proteção da floresta não é
uma questão de vaidade, é uma
questão de sobrevivência: as ár-
vores retêm dióxido de carbono
e produzem o oxigénio que pre-
cisamos para viver. A floresta
garante-nos água e regula a tem-
peratura do planeta. Acham que
teremos futuro sem árvores e
florestas?”, pergunta o presidente
da Câmara de Paredes de Coura,
que todos os anos promove estas

ações juntamente
com o Agrupamento
de Escolas de Paredes
de Coura e em cola-
boração com a Quinta
das Águias como for-
ma de sensibilizar as
gerações mais novas
para a necessidade de
promover e proteger
a floresta autóctone. 

“Esta ação parte da aposta
clara que temos feito na valori-
zação da paisagem em que a
nossa floresta tem um papel
fundamental”, acrescenta Vitor
Paulo Pereira, que para esta ini-
ciativa contou com as árvores
autóctones criadas nos últimos
meses em viveiro pelo Município
e em colaboração com o Baldio
de Linhares. 

Cada um dos mil alunos que
fazem parte da comunidade edu-
cativa de Paredes de Coura pode
assim receber exemplares de
azevinhos, pinheiros mansos,
carvalhos, sobreiros, plátanos,
cedros e aveleiras, sensibilizados
que estão para a necessidade
de promover e proteger a floresta
autóctone, evidenciando o que
ela nos dá e o quão importante
é para a vida no planeta.

Paredes de Coura distribui árvores
autóctones pela comunidade educativa

O
corpo celeste que foi
avistado na noite de
sexta-feira dia 16 de

abril em vários pontos do Minho
e do Norte do país tratou-se de
um “bólide”, um pedaço de aste-

róide que entrou na atmosfera te-
rrestre a cerca de 61 mil quilóme-
tros por hora, na zona da Galiza,
e que deixou de ser visto no mar
mediterrâneo, junto à costa de
Almeria, em Espanha.

Bola de fogo que ‘rasgou’ céus
do Minho entrou na atmosfera

a 61 mil quilómetros/hora
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D
ecorre a bom ritmo a
obra destinada à requa-
lificação da Rua Plácido

Vasconcelos e da Rua D. Manuel
I, em Ponte da Barca.

Esta empreitada, que tem o
valor de 452.440,00€, contempla
a beneficiação dos pavimentos,
da iluminação pública, da rede de
saneamento de águas pluviais e
residuais, terminando com as des-
cargas do saneamento público no
Rio Lima que há décadas infeliz-
mente se constata, bem como a
beneficiação das fontes, nomea-
damente a Fonte Velha e na rua
Dr. Alberto Cruz, ligando-as à rede
pública de abastecimento de água. 

A intervenção, a cargo da Câ-
mara Municipal de Ponte da Barca,

abrange a Rua D. Manuel I e toda
a área destinada a estacionamento
público adjacente, a nascente,
ao complexo das Piscinas Muni-
cipais, bem como a Rua Plácido
Vasconcelos, Largo da cooperativa,
Largo da Lapa, Rua Dr. Alberto
Cruz e Largo do Sousa.

Para o Presidente da Câmara
Municipal de Ponte da Barca, Au-
gusto Marinho, “este é um inves-
timento já à muito necessário,
pois esta é uma zona histórica ca-
racterística de Ponte da Barca, ha-
vendo cada vez mais interesse por
parte da iniciativa privada. É uma
obra que irá trazer grandes bene-
fícios na reabilitação desta zona
dotando-a de condições urbanas
que permitam a sua revitalização”.

Câmara Municipal da Barca investe
na requalificação da zona histórica

U
ma vida inteira" dedi-
cada à criação e pasto-
reio e no passado dia 9

de abril pela primeira vez "viu o
terror" passar pelos montes de
Gondoriz, em Arcos de Valdevez,
a cerca de 100 metros e matar-
lhe 68 cabras de raça bravia
após um relâmpago. 

"É um terror. Contado não
tem jeito. Só mesmo visto. Nunca
ouvi falar de uma coisa destas.
Sou pastor desde criança e nunca
ouvir falar de coisa igual. Hoje
vieram aqui pessoas com mais
de oitenta anos para verem o
que me aconteceu e também
nunca tinham visto tal coisa",
contou Dário Lima.

Terrivelmente balado, o pastor
foi dizendo, por entre alguns
soluços de comoção que mal
conseguia travar, que não sabia
explicar como se tinha passado
aquele terror.

"Começou a escurecer muito,
senti dois raios muito fortes,
começou a cair pedraço e en-
costei-me a uma pedra. O re-
banho, com cerca de 350 cabras,
estava a 100 metros de mim.
Quando me apercebo, vejo duas
cabras atordoadas, a cambalear,
não se seguravam. Olhei para
lado e estava tudo morto, 68
cabras", apontou.

Na altura, cerca das 15:00, o
pastor estava a falar ao telemóvel
com um colega que também tem
um rebanho grande e comentou
achar estranho ver as duas "ca-
bras a tremelicar".

"Quando olho para o lado es-
tão todas estiradas, todas mortas.
Nem estão feridas nem nada.
Rebentaram todas por dentro",
insistiu o pastor, que admitiu
ter "estremecido um bocado"
com os relâmpagos, mas não so-
freu "nenhuma mazela".

"Fiquei sem fala, sem ver,
sentei-me um bocado a chorar e
depois é que pedi ajuda à minha
mulher e ao meu irmão, que me
vieram socorrer e juntar as cabras
que fugiram com os raios", refe-
riu, entre novos soluços.

"Antes queria perder cinco

mil euros do que perder as cabras.
Não há cabras novas para comprar
e as que há são caríssimas. Cus-
tam 80 e 100 euros cada uma. É
uma raça antiga, antes chamam-
lhe serrana. Se eu fiquei em pâ-
nico, a minha mulher nem viu,
senão desmaiava", atirou.

O Presidente da Câmara Muni-
cipal, João Esteves, tem estado
em contato direto com o Minis-
tério da Agricultura, com o Sr.
Secretário de Estado da Agricul-
tura, e a Sra. Diretora Regional
de Agricultura e Pesca do Norte,
no sentido de apoiar, através do
IFAP, o Sr. Dário Lima de modo a
ultrapassar esta tragédia. Irá
apoiar financeiramente o Sr. Dário
a repor o seu rebanho, apelando
à colaboração dos produtores de
cabras de raça bravia.

Relâmpago mata 68 cabras em 
Arcos de Valdevez

O
Município de Ponte de
Lima, em colaboração
com o Centro Local de

Aprendizagem da Universidade
Aberta em Ponte de Lima, apre-
senta, na Torre da Cadeia de
Ponte de Lima, uma exposição
de obras do artista contemporâ-
neo Fernando Hilário, com o tí-
tulo “40 anos de Sonho e Arte”.

A mostra vai estar patente
até dia 25 de Abril de 2021.

O nome de Fernando Hilário
representa um manancial de cria-
ção artística que, desde os anos
80, ergueu um legado indiscuti-
velmente ditoso e verdadeira-
mente marcante, por um lado,

na figuração de
espaços físicos,
como a cidade in-
victa, num cha-
mamento contí-
nuo, por outro,
na configuração
de realidades e
paisagens fortui-
tas traduzidas em
polissemias, plenas de linhas,
cores e rasgos enérgicos.

No seu percurso, onde abunda
a criação pictórica, através da
pintura e do desenho, também
explora a escultura e a transfor-
mação de objetos remanescentes,
que adquirem um valor estético

e conceptual devido à intervenção
da criatividade do autor.

Esta exposição assume-se
como uma retrospetiva do seu
trabalho artístico, fruto de um
labor de 40 anos, num cruza-
mento das geografias do sonho
na matéria da arte.

Exposição do artista Fernando Hilário 
na Torre da Cadeia Velha

A
Câmara Municipal de Ponte
de Lima aprovou, na reu-
nião de 5 de abril, a adju-

dicação da empreitada de
Requalificação da Área Envol-
vente ao Santuário do Senhor do
Socorro, na freguesia da Labruja,
pelo valor de 326.029,12€ + Iva.

Considerado um local simbólico
da freguesia e do concelho é
palco de festividades locais em
particular a festa dedicada ao
Senhor do Socorro.

A empreitada visa requalificar
as vias de acesso ao recinto do
Santuário, a construção de muros
de suporte para estabilizar o
talude que suporta a via que con-
torna o recinto. A intervenção
na via traduz-se na substituição

dos pavimentos existentes por
cubo de granito azul e amarelo
de Ponte de Lima, definindo as
faixas de circulação automóvel
das áreas de circulação pedonal,
bem como a substituição das in-
fraestruturas elétricas e colocação
de nova infraestrutura de ilumi-
nação pública e muros de suporte
em alvenaria de granito e betão. 

A beneficiação da área en-
volvente ao emblemático San-
tuário do Senhor do Socorro, in-
sere-se na estratégia do Municí-
pio de Ponte de Lima de benefi-
ciação dos espaços públicos, de-
volvendo-lhes as condições de
usufruto condicentes com as
atuais atividades que ali se pre-
veem realizar.

Ponte de Lima adjudicou a
empreitada de “Requalificação

da Área Envolvente ao Santuário
do Senhor do Socorro”



15FORO A PENEIRA | Abril de 2021

Foro A PENEIRA do Alto Minho

O
s ‘internautas’ pediram
e o empresário acedeu.
Mário Ferreira, proprie-

tário do grupo Mystic Invest, re-
velou esta sexta-feira várias
fotografias do interior do “MS
World Navigator”, o terceiro
navio oceânico do grupo a ser
construído por inteiro nos esta-
leiros de Viana do Castelo.

Foi a través das redes sociais,
que o empresário, que é também
presidente do conselho de ad-
ministração da Média Capital
(que detém a TVI), deu nota da
divulgação.

Pediram para conhecer o in-
terior daquele que será o nosso

próximo e terceiro navio de ex-
pedições o World Navigator, aqui
têm… espero que gostem, tra-
balho de Interior Design a cargo
dos talentosos Artur Miranda e
Jackes Bec”, lê-se na publicação
do empresário nortenho.

No início de março. o empre-
sário adiantou que a construção
do terceiro navio oceânico de fa-
brico inteiramente português ficará
concluída antes de maio.

O MS World Navigator, terceiro
de seis paquetes encomendados
pela Mystic Cruises à West Sea
encontra-se nos acertos finais e,
caso a pandemia o permita, poderá
navegar já no verão de 2021.

Eis o luxuoso interior do
terceiro navio oceânico 100%

‘made in’ Viana do Castelo

O
maestro caminhense,
Lourenço Cruz, voltou a
ser premiado internacio-

nalmente, desta vez com a Filar-
mónica Artística Pombalense
(FAP), no Concurso Internacional
de Música de Moscovo, na Rússia.
O músico e a Filarmónica, que di-
rige desde setembro passado,
ganharam o Primeiro Prémio e
Medalha de Ouro naquela compe-
tição, onde participaram mais de
150 formações de 26 países.

Lourenço Cruz resalva que a
importância desta distinção, deve-
se ao facto de o seu trabalho ser
avaliado por “um júri, que neste
caso é internacional e com bas-

tante reconhecimento no mundo
da música”. Acrescenta ainda,
“por outro lado, a FAP conta com
uns excelentes músicos, então há
que divulgar e dar a conhecê-
los, ainda mais nesta fase menos
boa que estamos a viver, devido
á situação pandémica”.

Com as formações musicais pa-
radas há mais de um ano, devido
à pandemia de covid-19, o maestro
procurou alternativas para manter
viva a atividade musical e a mo-
tivação dos seus músicos.

Lourenço Cruz salienta que “to-
dos os concursos são importantes,
e neste caso, é mundial, contou
com mais de 160 formações de

26 países”. O prémio é, por isso,
“importante, para a FAP, para o
Município de Pombal e muito mo-
tivante para os músicos”.

“Nenhum concurso é melhor
que outro há que encará-los com
humildade, respeito e fazer o seu
melhor”, acrescenta o maestro
que começou o seu trabalho na
FAP e na Academia de Artes da
FAP em Pombal como Diretor Ar-
tístico e Coordenador Pedagógico
em setembro de 2020.

Lourenço Cruz nasceu em Fran-
ça, filho de pais emigrantes, na-
turais de Lanhelas, em Caminha.
Com quatro anos veio para Por-
tugal. Atualmente reside em Viana

do Castelo.
Recorde-se que Lourenço Cruz

conquistou, em julho do 2020, o
prémio de voto do público e foi o

melhor classificado português no
28º World Music Competition (Con-
curso Mundial de Música), na ca-
tegoria de direção de orquestra.

Maestro Lourenço Cruz volta a ser premiado internacionalmente 

N
o dia 15 de abril o Pri-
meiro Ministro, Dr. An-
tónio Costa, detalhou a

terceira fase de desconfinamento
e comunicou ao Pais que o con-
trolo de pessoas nas fronteiras
entre Portugal e Espanha vai
manter-se até 30 de abril. 

“Em relação às fronteiras te-

rrestres, mantemos acordo com
Espanha para manter a fronteira
fechada pelos próximos 15 dias“,
disse António Costa.

Quanto aos voos, mantêm-se
“os critérios que estão em vigor”,
ou seja, é exigido teste negativo
à Covid-19 realizado nas 72h an-
teriores, para viajantes oriundos

de países com situação epide-
miológica controlada, como é o
caso do Reino Unido.

No caso de países onde a pan-
demia está descontrolada, como
por exemplo o Brasil, além do
teste negativo, os passageiros
terão de cumprir um período de
quarentena.

Fronteiras terrestres encerradas até 30 de abril

U
ma associação da Letónia
acaba de convidar o Muni-
cípio de Vila Nova de Cer-

veira para ser parceiro numa nova
candidatura a submeter ao pro-
grama Erasmus Desporto, no âm-
bito do projeto “Holistic Approach
in Grassroots Sport”. Autarquia deu
luz verde e já encetou os contac-
tos necessários com associações
locais, além de nomear como em-
baixador, o cerveirense José
Gomes, pelo perfil inspirador no
domínio do desporto.

Com uma presença assídua em
vários projetos europeus desde
2015, quer na qualidade de parceira,
quer mesmo como coordenadora,
a Câmara de Cerveira considera
que estas oportunidades represen-
tam uma mais-valia para a comu-

nidade e instituições locais, por
permitirem a partilha de conheci-
mento e de experiências entre paí-
ses e parceiros, em áreas concretas
a desenvolver novas metodologias
que poderão servir de base para
novas abordagens de trabalho.

Para a candidatura em causa, a
entidade coordenadora, solicitou
o envolvimento das associações
locais desportivas, através da apli-
cação de questionários aos seus
atletas, com o objetivo de ajudar
os dirigentes desportivos de clubes
desportivos a fornecer programas
de atividade física para melhorar
a saúde e perceber as motivações
dos atletas para o desporto.

Assim, a autarquia cerveirense
já deu a conhecer o projeto a vá-
rias associações desportivas do

concelho, convidando-as a integrar
a presente candidatura, tendo
sido aceite por 10 entidades.

Cada parceiro ficou ainda en-
carregue de indicar um embaixador
do projeto, escolha que no caso
de Cerveira recaiu em José Gomes,
por ser um grande aficionado pelo
desporto e que tem contribuído
para dar a conhecer os cantos e
recantos do concelho ao nível de
trilhos pedestres. 

O projeto “Holistic Approach
in Grassroots Sport” vai ser assim
submetido ao programa Erasmus
Desporto, sob coordenação de uma
associação da Letónia, tendo como
parceiros uma outra entidade da
Letónia, de Espanha, de Itália, da
Roménia e o Município de Vila
Nova de Cerveira por Portugal.

Município de Cerveira convidado para
integrar nova candidatura europeia

dedicada ao desporto
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Por Manuel Estévez

O
s Cafés, desde sempre ti-
veron moita relación cos
creadores, sexan músi-

cos, pintores, escritores, poetas,
participantes en faladoiros. A xe-
ración do 98, con Pio Baroja, Azo-
rín, Unamuno, Machado, Albéniz
e outros. No Gijón madrileño,
inesquecíbles Paco Umbral, igoal-
mente galegos de terras luguesas
que xa non están, Oroza, Grandío
e Novoneyra. Santiago de Com-
postela, reunía a Valle Inclán, Ra-
fael Dieste, Luis Seoane ou Carlos
Maside o mesmo que acontecía no
Eironciño dos Cabaleiros, en Ou-
rense, na década dos sesenta,
onde se situaba "O Volver" ou Bar
de Tucho cos artistiñas arredor de
Vicente Risco.

!Si, señor!, inesquecibles Vir-
xilio, Xaime, Xosé Luis de Dios,
Xavier Pousa. Igoalmente Xosé

Manuel Vidal Souto que nos acaba
de deixar, en días recentes. Máis
tamen Acisclo, Buciños e Ale-
xandro.

Algúns cando visitaban a cidade
olívica asistían as tertulias do
Derby que fundara Albino Mallo
García, que logo chegou a mudar
de nome por Imperial. En Vigo,
tamén existiu o Goya. Continúa
o Bar Elixio, xa remozado que
ven de popularizar Domingo Villar
no seu "Último barco" a través
do inspector Leo Caldas, asiduo a
tasca que fundara o taberneiro
do Ribeiro, nos anos 50 e ainda
en pé o Bar Roucos na Rúa Santa
Marta, nas inmediacións do Ber-
bés, onde se instalara aquel casal
igoalmente chegado das terras
vitivinícolas que abeiran o Miño
e o Avia, inesquecibles, Sem de
Cenlle e Adela de San Amaro,
próximas unhas de outras. Un

lugar de encontro da bohemia,
en ocasións músicos afamados
procedentes da capital de España
para actuar no Nova Olimpia, da
man de Xerardo Rodríguez, habi-
tual cliente, na que andan ainda
arredor dos fogons, a herdeira Si-
rita xunto co seu irmáo, Xosé
Antonio e arredor da mesa a ou-
rensania co escritor Mendez Ferrin. 

Quédanos o Novo Derby, re-
xentado polo chantadino, Eusebio
Prado, que leva un cuarto de sé-
culo detrás da barra na cidade
olívica, agora na Urzaiz, numero
21. Non hai máis que pasar pola
céntrica rúa para alen das exce-
lentes receitas culinarias, regadas
con caldos tintos da súa propia
colleita, engarrafados na Adega
Fontao, procedentes dos socalcos
da Ribeira Sacra, mesmo en Be-
lesar, bañados polo Miño que se
vai aproximando a Oira e as pontes

de Ourense, para logo mais abaixo,
bicar as augas atlánticas, entre
Caminha e A Guarda, onde se es-
pella o Monte Santa Tegra.

O restaurador que tivo como
berce San Martín de Mariz en
terras de Chantada é un amante
das artes plásticas e non hai
nada máis que entrar ver as pa-
redes do Nuevo Derby, onde colgan
pinturas, asinadas polo último
bohemio da cidade olívica, Se-
cundino Diz a quen lle vai com-
prando de cuando en vez obras.

Preside a Sala-Comedor, un re-
trato de Eusebio, de grande for-
mato, ataviado coa capa da Ir-
mandade dos Viños Galegos coa
Catedral de Santiago detrás. Os
clientes que se sentan a mesa,
teñen perto obras saídas do es-

tudio do pintor nonaxenario, o
mesmo que conta que o fabricaron
na cidade olívica, com berce no
país vasco e rexistro en Crecente,
asiduo o Café e de cuando en vez
aparecen outros artistas, o de
Amoeiro, Antón Pulido e insepa-
rable editor Bieito Ledo, nado en
Padroso, nas terras ourensans de
Xunquiera de Ambia, ambolosdous
Vigueses Distinguidos.

Un faladoiro, si señor, na sala
de xantar arredor dos cadros "Do
mar a mesa", Receitas dos nosos
Restaurantes" ou telas co enclave
natural de Belesar, "Casa con vi-
ñedos", "Adega", "Embarcadoiro",
así como recentes incorporacións,
baixo o títulos de "Dor da traxe-
dia", adicada a Rosalia de Castro
e "O espello de Venus".

Novo Derby, un santuario gastronómico
para disfrutar das artes, culinaria,

plástica e a ourensanía

Tertulia na Cafetería Nuevo Derby co pintor Diz.




